
Wij	in	het	dorp	zagen	hem	tot	voor	kort
bijna	dagelijkse	zijn	ommetje	maken	langs
het	kanaal,	Onno	Vendel.	Dat	is	nu
voorbij.	Zaterdag	5	november	overleed
onze	dorpsgenoot.	Hij	werd	net	geen	70
jaar.	Sinds	2016	woonde	hij	aan	het
Oosterpad.	Eerst	alleen,	later	met	zijn
partner	Manon.
Met	zijn	positieve	kijk	op	zaken	en	zijn
motto	dat	'het	leven	gevierd	moet
worden',	werd	Onno	al	snel	een	graag
geziene	deelnemer	aan	de
dorpsbijeenkomsten	en	aan	de
bestuurstafel	van	de	stichting	Het	Dorp
Velsen.	Zijn	winterse	avonden	'kacheltje

kijken',	waarvoor	hij	buurtgenoten	uitnodigde	voor	goede	gesprekken	en	een	glas	wijn	bij	de
haard,	werden	zeer	gewaardeerd	en	zorgde	voor	lokale	bekendheid.	Als	acteur	en	rasverteller
speelde	Onno	tijdens	Monumentendag	2019	met	een	vriend	een	stel	kanaalgravers	dat	tijdens
de	aanleg	van	het	Noordzeekanaal	in	het	dorp	bivakkeerde.	Hij	speelde	die	rol	met	verve	zoals
in	het	fragment	uit	een	rapportage	van	TVNH	is	te	zien.
Onno’s	gezondheid	liet	het	helaas	niet	toe	dat	zijn	optreden	in	later	jaren	een	vervolg	kreeg.	Zijn
ochtendwandelingetje	door	het	dorp,	met	een	moment	van	mijmering	aan	de	oever	van	het
Noordzeekanaal	heeft	hij	lang	volgehouden.	Nu	zijn	er	geen	praatjes	meer	langs	het	kanaal.	We
gaan	deze	bijzondere	man	zeker	missen,	bij	de	dorpsborrel,	aan	de	bestuurstafel	en	aan	de
oever	van	het	kanaal.

Rob	Stam
Stichting	het	Dorp	Velsen

De	besloten	levensviering	van	Onno	is	zaterdag	12	november,	aanvang	14	uur	en	is	te	volgen
via	de	livestream	van	patty	duijn,	inlogcode	1102202.	Condoleance	kan	via	memori.nl.

We	zijn	naast	het	karaktervol	dorp	ook	gezegend	met	ruim
bemeten	buitenruimte.	Als	de	gedachte	opgeroepen	wordt
een	petanque	baantje	aan	te	leggen	zijn	er	natuurlijk
enthousiastelingen	te	vinden.	Maar	even	natuurlijk	mensen
die	daar	wat	bezwaren	en	kanttekeningen	bij	hebben,	of
dorpsbewoners	die	nog	veel	meer	ideeën	hebben	over	de
speelweides.	We	praten	hierover	een	tijdje	heen	en	weer
totdat	ook	voor	dit	onderwerp	een	aantal	handen	de	lucht
ingaan	om	op	het	thema	verder	te	gaan	en	met	voorstellen	te

komen.	Joep,	Saskia	en	Marije	kijken	wat	haalbaar	is.

Op	zaterdag	10	september	organiseerde	de	stichting	Het	Dorp
Velsen	in	samenwerking	met	de	gemeente	Velsen	de
bijeenkomst	Monumenten	en	Duurzaamheid	voor
monumenteneigenaren	in	het	dorp	en	de	overige	delen	van
Velsen.	Aanleiding	was	de	actuele	situatie	m.b.t.
energiemaatregelen	en	het	feit	dat	er	voor	de	vele
monumentenpanden	in	het	dorp	aparte	regels	bestaan	mbt
verbouwing	en	aanpassingen,	bv	isolatie	en	zonnepanelen.

Het	dorp	is	tevens	een	beschermd	dorpsgezicht	waarvoor	regels	en	voorschriften	bestaan	mbt
het	'uiterlijk'	van	het	dorp.	Tijdens	de	bijeenkomst	in	de	Engelmunduskerk	zijn	verschillende
voorbeelden	van	verduurzaming	aan	de	orde	gekomen.	Een	eigenaar	van	een
monumentenpand	in	Velsen	Noord	liet	bv	zien	hoe	hij	zijn	historische	pand	had	verbouwd	en
verduurzaamd.	Met	hem	gaven	ook	de	andere	aanwezige	deskundigen	aan	dat	verduurzaming
met	inachtneming	van	de	voorschriften	die	bij	een	monumentenpand	horen	zeker	mogelijk	is
maar	wel	extra	inspanningen	van	de	eigenaar	vraagt.	Zowel	wat	betreft	de	voorbereiding	(incl.
vergunningprocedure,	zoektocht	materialen)	als	in	financiële	zin.

Wat	betreft	de	vergunningprocedure	adviseert	Masja	Gemser,	adviseur	Monumenten	bij	de
gemeente	Velsen	om	voor	de	vergunningaanvraag	eerst	bij	haar	langs	te	komen	om	het	plan	te
bespreken	en	zo	tijdig	informatie	te	krijgen	over	de	haalbaarheid	van	de	maatregelen.	En	om
eventuele	alternatieven	te	onderzoeken.

Ook	aanwezig	waren	vertegenwoordigers	van	Energiek	Velsen,	een	lokale	energiecoörperatie
die,	ook	monumenteneigenaren,	kan	adviseren	bij	verduurzaming	van	de	woning.	Vanuit	de
gemeente	werd	ook	gewezen	op	meer	collectieve	vormen	van	energievoorziening,	niet	alleen
voor	monumenten	maar	voor	alle	woningen.	Momenteel	wordt	ook	in	Velsen	onderzoek	gedaan
naar	vormen	van	collectieve	energievoorziening	als	gasverwarming	in	de	toekomst	niet	langer
mogelijk	is.	
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Buurtkamer	28	oktober
We	kunnen	gelukkig	sinds	een	jaar	of	twee	met	het	dorp	gebruik	maken	van	de	Raadszaal	voor
een	Buurtkamer.	Eind	oktober	zaten	40	dorpsbewoners	bijeen	voor	een	(borrel)praatje,	een
eenvoudig	en	voedzame	en	verantwoorde	pastamaaltijd	(en	te	weinig	ijsjes	of	teveel	kinderen
die	ze	wel	erg	lekker	vonden)	en	veel	inhoud.	Hierbij	een	korte	impressie	met	de	gemaakte
afspraken,	vooral	ook	voor	de	bewoners	die	niet	aanwezig	konden	zijn.	De	betrokkenheid	was
groot,	er	is	veel	gezegd	en	er	zijn	volop	plannen	gesmeed.

Duurzaamheid
We	willen	en	kunnen	er	niet	onderuit.	Ieder	zal	voor	zijn/haar	eigen	pand	de	afweging	moeten
maken	welke	ingrepen	en	investeringen	nodig	zijn	om	gas	en	energieverbruik	minimaal	te
houden.	0-op-de-meter	is	voor	ons	dorp	nog	te	hoog	gegrepen.

Zoals	ook	bij	de	bijeenkomst	van	10	september	j.l.	(zie	onder)	in	de	Engelmunduskerk	duidelijk
bleek,	zit	er	tussen	de	wens	tot	verduurzaming	en	de	monumentenregels	enige	spanning.	En
dat	kan	leiden	tot	onbegrip	en	frustratie	bij	bewoners	die	hun	pand	willen	verduurzamen.	Dat
gaat	zowel	over	individuele	bouwkundige	maatregelen,	bv	dubbelglas	om	de	woning	te	isoleren
en	het	aanbrengen	van	zonnepanelen	op	een	dakvlak	dat	zichtbaar	is	vanaf	de	openbare	weg.
Even	ging	het	erover	of	we	bij	de	Rijksdienst	voor	Cultureel	Erfgoed	en	de	gemeente	Velsen
zullen	aankloppen	om	de	regels	voor	monumentale	panden	of	die	horen	tot	een	beschermd
dorpsgezicht	wat	los	te	laten	zodat	bijvoorbeeld	het	makkelijker	zou	kunnen	worden	om
zonnepanelen	te	plaatsen.	Dit	idee	is	losgelaten.	Aantasting	van	het	dorpsbeeld	willen	we	toch
zoveel	mogelijk	voorkomen	en…	er	zijn	alternatieve	(collectieve)	mogelijkheden.	Verschillende
dorpsgenoten	gaven	aan	dat	het	aanvragen	van	een	vergunning	voor	bv	dubbel	glas	of
zonnepanelen	de	nodige	problemen	met	zich	meebrengen.	Er	zijn	echter	ook	positieve
ervaringen	te	melden,	bijvoorbeeld	over	het	gebruik	van	zgn.	Ruijsdaelglas.	Voor	zover	bekend
zijn	in	het	dorp	nog	geen	zonnepanelen	aangebracht.

Met	de	insteek	om	na	te	gaan	'hoe	het	wel	kan'	wil	de	stichting	met	bewoners	de
verduurzamingsmogelijkheden	voor	monumenten	in	het	dorp	verder	onderzoeken.	Daarbij	kan
gebruik	gemaakt	worden	van	de	ervaring	die	sommige	bewoners	inmiddels	hebben.	Ook	de
adviseur	Monumenten	bij	de	gemeente	Velsen	heeft	haar	medewerking	toegezegd	om	advies	te
geven	bij	aanvragen	voor	(bouwkundige)	maatregelen.	Zie	ook	de	links	bij	het	stukje	over	de
bijeenkomst	in	de	Engelmunduskerk.	Marije	Verwije,	Andy	Taylor	en	Rob	Stam	gaan	hiermee
aan	de	slag	en	nemen	in	eerste	instantie	contact	op	met	Energiek	Velsen.
Na	de	bijeenkomst	wees	Klaas	de	Jong	ons	op	het	bestaan	van	Kennemerkracht,	een
energiecoöperatie	die	collectief	duurzame	energie	opwekt	op	daken	van	grote	panden.	Niet
duurzaam	voor	de	eigen	woning,	maar	wel	een	alternatief	als	je	in	de	buurt	in	zonnepanelen	wilt
investeren	en	geen	panelen	op	je	eigen	dak	kunt	zetten.	Inwoners	van	het	dorp
(postcodegebied	1981)	kunnen	zich	hiervoor	inschrijven.	Informatie	kun	je	vinden	op	de	website
van	Kennemerkracht.	Belangstellenden	kunnen	zich	vrijblijvend	inschrijven	op	een	wachtlijst.
We	vragen	Klaas	of	hij	ook	wil	meedraaien	in	dit	clubje.

kennemerkracht

Speelweide

Toekomst	van	het	Raadhuis
Bij	de	toekomst	van	het	Raadhuis	is	het	al	wat	later	op	de	avond	geworden.	Rob	leidt
ondertussen	als	een	ervaren	projectleider	het	gesprek.	Hij	geeft	aan	dat	er	door	de	gemeente
ten	behoeve	van	de	verkoop	van	het	pand	een	taxatierapport	is	opgesteld.	Hij	verwacht	dat	de
gemeente	binnenkort	een	besluit	neemt	over	de	verkoopprocedure.	Wat	het	Raadhuis	betreft
zijn	we	het	er	allemaal	over	eens	dat	het	een	aanfluiting	is	hoe	de	gemeente	met	het	onderhoud
van	het	pand	overweg	gaat.	Ook	een	publieke	bestemming	heeft	eenieders	voorkeur.	Het	wordt
even	ingewikkeld	als	de	rol	van	de	Stichting	Dorp	Velsen	ter	sprake	komt.	De	vraag	werd
gesteld	namens	wie	de	stichting	handelt.		De	gemeente	heeft	aangegeven	de	stichting	te	willen
betrekken	bij	het	verkoopproces.	Daar	heeft	de	stichting	zeker	oren	naar	omdat	we	zo	meer
invloed	hebben	dan	aan	de	kant	te	blijven	staan.	Maar	ja,	een	stichting	heeft	geen	leden
daarom	organiseren	we	een	Buurtkamer	als	deze	om	te	toetsen	of	we	op	de	goede	weg	zitten.
Steun	was	er	in	elk	geval	met	een	spontaan	applaus.

Conclusie	1
We	gaan	door	met	het	gesprek	met	de	gemeente	over	Torenstraat	7	en	richten	ons	met	de
atelierhouders	op	het	aanpakken	van	het	achterstallig	onderhoud	en	het	behouden	van	een
publiek	functie.

Conclusie	2
Een	aantal	buurtbewoners	steekt	te	koppen	bij	elkaar	om	te	kijken	wat	de	voor-	nadelen	zijn	van
een	stichting	en	of	een	vereniging,	met	leden,	het	dorp	beter	zou	kunnen	vertegenwoordigen.
(Aart	en	Marije	trekken	de	anderen	die	zich	hebben	aangemeld	om	hierover	na	te	denken
bijeen)

Conclusie	3
Een	andere	aanvliegroute	komt	in	alle	emotie	ook	aan	de	orde.	Het	vertrekpunt	voor	een
dorpsinitiatief	in	welke	vorm	dan	ook,	stichting	of	vereniging,	zou	moeten	zijn	een
waardenverkenning	en	buurtparticipatie	zonder	vooraf	bepaalde	doelen	of	agenda.	Wat	leeft	er
in	het	dorp,	wat	wil	en	kan	men?	Rob	de	Wilde	en	Margo	gaan	samen	met	Joep	op	onderzoek
uit.

Als	toetje	komt	de	aanvraag	voor	bestemmingswijziging	van	de	Heeren	van	Velsen	nog	voorbij.
Toevallig	is	Petra	ook	net	binnengestapt	en	is	volgens	haar	de	procedure	afgerond.	Hoe	dan
ook,	iedereen	vindt	het	jammer	dat	hiermee	na	eeuwen	de	laatste	horecagelegenheid	in	het
dorp	verdwijnt.	Hoe	lastig	zal	het	zijn	hiervoor	iets	terug	te	laten	komen.	Suggesties	om	in	het
Raadhuis	als	onderdeel	van	de	publieke	functie	een	plek	te	creëren	voor	een	horeca	(light
version),	komen	over	tafel.	Al	met	al	een	goede	en	enerverende	avond	die	aantoont	dat	in	het
dorp	genoeg	dorpsbewoners	zijn	die	zich	voor	een	specifiek	onderwerp	willen	inzetten.	Als	je
belangstelling	hebt	hieraan	mee	te	doen,	meld	je	dan	bij	het	bestuur	van	de	stichting.

Monumenten	en	duurzaamheid

duurzaamheid

monumenten

energiek	velsen

Afscheidsfoto	voor	Siebe	en	Martha
Tijdens	de	buurtborrel	deze	zomer	maakte	Mireille	te	Marvelde	een	groepsfoto	van	de	bewoners
met	Martha	en	Siebe	Rolle.	Dit	als	aandenken	vanwege	hun	vertrek	na	bijna	50	jaar	uit	het	dorp
Velsen.	Margriet	Prins	verzorgde	een	prachtige	layout	met	foto’s	van	het	huis	van	Martha	en
Siebe	uit	al	die	jaren	dat	zij	hier	woonden.De	foto	krijgt	een	mooi	plekje	in	hun	appartement	in
Huis	ter	Hagen	en	ze	nodigen	iedereen	uit	daar	een	kijkje	te	komen	nemen.

Oproep
Wie	wil	zich	inzetten	voor	het	organiseren	van	de
lichtjesavond	op	23	december	a.s.	Graag	melden	bij:
info@dorpvelsen.nl

Deze	e-mail	is	verstuurd	aan	{{email}}.•	Als	u	geen	nieuwsbrief	meer	wilt	ontvangen,	kunt
u	zich	hier	afmelden.	•	U	kunt	ook	uw	gegevens	inzien	en	wijzigen.	•	Voor	een	goede

ontvangst	voegt	u	info@dorpvelsen.nl	toe	aan	uw	adresboek.
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